
           PROTOKÓŁ NR XXVII/12

PROTOKÓŁ Z XXVII SESJI 
RADY POWIATU PABIANICKIEGO,

        która odbyła się 31 maja 2012 r. o godzinie 10.00
w „Sali Kominkowej” Starostwa Powiatowego 

w Pabianicach, ul. Piłsudskiego 2. 

Stan radnych – 23
Obecnych – 21

Ad. 1
XXVII  Sesję  Rady  Powiatu  Pabianickiego  otworzył  Przewodniczący  Rady  Powiatu 

Pabianickiego  –  p.  Florian  Wlaźlak  o  godzinie  10.00.  Powitał  Radnych  Powiatu  oraz  gości 
przybyłych na Sesję. 

Prowadzący stwierdził prawomocność obrad, gdyż na sali było 21 radnych (lista obecności 
w załączeniu –  załącznik nr 1), informując także, iż obsługę prawną sesji poprowadzi mecenas 
Mariusz Krassowski. 

Następnie na podstawie § 84 ust. 3 Statutu Powiatu Pabianickiego zaproponował zmianę do 
porządku obrad z dnia 23 maja 2012 roku (załącznik nr 2), polegającą na: wprowadzeniu w pkt. 8 
ppkt.  g)  projektu  uchwały w sprawie  udzielenia  pomocy finansowej  dla  Komendy Powiatowej 
Policji w Pabianicach. Uzasadnienie do zmiany porządku omówił Starosta Pabianicki.

Przewodniczący przystąpił  do głosowania  porządku obrad  wraz  z  proponowaną zmianą, 
która została jednogłośnie przyjęta w drodze głosowania: za – 21 radnych, przeciw – 0 radnych, 
wstrzymało się – 0 radnych. 

Ad. 2 
Dotyczy punktu: przyjęcie protokołów:

a)  Nr XXV/12 z XXV Sesji Rady Powiatu Pabianickiego z  26 kwietnia 2012 roku.
W związku z  brakiem uwag Przewodniczący zaproponował  głosowanie  ww. protokołu.  

W wyniku głosowania: za – 21 radnych, przeciw – 0 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu. 
Protokół Nr XXV/12 z XXV Sesji Rady Powiatu Pabianickiego został przyjęty.
b)  Nr XXVI/12 z XXVISesji Rady Powiatu Pabianickiego z  18 maja  2012 roku.

W związku z  brakiem uwag Przewodniczący zaproponował  głosowanie  ww. protokołu.  
W wyniku głosowania: za – 21 radnych, przeciw – 0 radnych, nikt nie    wstrzymał się od głosu. 
Protokół Nr XXVI/12 z XXVI Sesji Rady Powiatu Pabianickiego został przyjęty.

Ad. 3
Dotyczy punktu: powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.
Przewodniczący  zaproponował,  aby  w  dniu  dzisiejszym  Komisja  Uchwał  i  Wniosków 

pracowała w następującym składzie:
- p. Włodzimierz Stanek   – wyraził zgodę;
- p. Jadwiga Wadowska - Gryzel – wyraziła zgodę.

Ad. 4
Dotyczy punktu:  Sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu Pabianickiego w okresie między 

sesjami.
         Powyższą informację przedstawił Starosta – p. Krzysztof Habura (załącznik nr 3).
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Radny  Robert  Rządziński  zapytał  czego  dotyczyły  zmiany  w  budżecie  w  dziale  600  - 
transport i w dziale 750 - administracja publiczna? Kiedy przewidziane są konkursy na dyrektorów 
placówek powiatowych?

Członek Zarządu – p. T. Rosiak odpowiedział, że konkursy na dyrektorów placówek odbędą 
się w następującej kolejności : w I LO w Pabianicach i w LO w Konstantynowie Łódzkim odbędą 
się w przyszły wtorek w godzinach 10:00 – 13:00; konkurs na dyrektora ZSZ Nr 3 odbędzie się 
w  przyszłą  środę,  a  także  konkurs  na  dyrektora  Poradni  Psychologiczno  –  Pedagogicznej
 w Konstantynowie Łódzkim o godzinie  13:00.  Aktualnie  wpłynęły dwie oferty,  jedna dotyczy 
konkursu na dyrektora I LO, a druga dotycząca konkursu na dyrektora Poradni Psychologiczno – 
Pedagogicznej.

Skarbnik Powiatu odpowiedziała na zapytanie dotyczące zmian w budżecie w dziale 600 
dotyczyły środków inwestycyjnych na drogę powiatową w gminie Ksawerów. Natomiast zmiana 
w dziale  750 dotyczyła  promocji  – 13.000 zł  darowizna na Dni  Powiatu.  Przesunięcia  między 
sesjami dokonane zostały w kwocie 400 zł – koszty energii związane z Dniami Powiatu.
Ad. 5

Dotyczy punktu:  Udzielanie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych z poprzednich 
sesji.

Przewodniczący poinformował, iż odpowiedzi zostały udzielone na poprzedniej Sesji. 

Ad. 6
Dotyczy punktu: Interpelacje i zapytania radnych.
Radny Włodzimierz Stanek zwrócił się z interpelacjami i zapytaniami dotyczącymi:
- przeglądów budowlanych i technicznych wykonywanych przez pracowników Starostwa 

Powiatowego: czy są zatrudniani pracownicy z odpowiednimi kwalifikacjami i  wykonują wyżej 
wymienione przeglądy? Ile zostało wykonanych przeglądów przez pracowników Starostwa? Jakie 
powstają z tego tytułu oszczędności?

- naboru elektronicznego: jakie są powody zjawiska, iż 1/3 uczniów wybrała szkoły łódzkie? 
Czy oferta szkół powiatowych była przemyślana i atrakcyjna dla uczniów?

-  boksów na rowery:  czy istnieje  możliwość postawienia  boksów dla  rowerów uczniów 
dojeżdżających do szkół? (odpowiedź na następnej sesji).

- ciszy nocnej: czy w aktach prawa lokalnego występuje pojęcie „ciszy nocnej”? 
Radny Łukasz Stencel zwrócił się z zapytaniem dotyczącym:
-  budowy  hali  sportowej:  czy  prace  związane  z  halą  sportową  przebiegają  zgodnie

 z harmonogramem? 
Radny Marcin Wolski zwrócił się z interpelacjami  dotyczącymi:
- prośby o interwencję Zarządu w miejscowości Ldzań. Prośba dotyczyła zorientowania się, 

dlaczego postawiono w tej  okolicy znak „wstęp  wzbroniony”?  Czy tereny nad  rzeką są  czyjąś 
własnością?  

- problemów mieszkańców ulicy Rypułtowickiej: kiedy zostanie zorganizowane spotkanie 
władz  Powiatu  z  mieszkańcami?  (interpelacja  złożona  również  na  piśmie).  Poinformował 
również o posiadanej ekspertyzie melioracyjnej .

Radny Waldemar Flajszer zwrócił się z interpelacjami i zapytaniami dotyczącymi:
- utraty pracy na podstawie art 20 KN: ile nauczycieli otrzymało takie wypowiedzenie?  

O jaką liczbę zmniejszyły się etaty nauczycielskie w szkołach? Jak zmniejszyła się liczba etatów 
administracji i obsługi? Ile zniżek pensum nastąpiło w szkołach powiatowych?

-  naboru  elektronicznego:  jaka  liczba  uczniów  będzie  od  przyszłego  roku  szkolnego  
w danych placówkach? Ile oddziałów zostanie otworzonych w stosunku do roku poprzedniego?

- matur: ilu uczniów przystąpiło do egzaminu?
-  sukcesów  PODNiDM  oraz  ZS  Nr  2:  jakie  granty  otrzymał  PODNiDM?  Wyrażono 

zadowolenie z pracy p. Z. Szmidt. Czego dotyczy sukces zdobyty przez ZS Nr 2 w Pabianicach?
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-  klas  wielozawodowych:  na czym polega problem z klasami wielozawodowymi w ZS  
Nr 1 w Pabianicach?

-  szkoły  PZE  w  Konstantynowie  Łódzkim:  jakie  działania  zamierza  podjąć  Zarząd  
w związku ze szkołą?

- skrzyżowanie ulic Nawrockiego i Grota Roweckiego: jaki zakres prac zostanie wykonany?
- chodnika na ulicy Wileńskiej: czy Zarząd planuje w najbliższym czasie dokonać łatania 

dziur na chodniku?
-  otwartej  obwodnicy Port  Łódź  –  Szynkielew III:  czy  na  ulicy  Rypułtowickiej  została 

naprawiona nawierzchnia po budowie drogi?
- pojawienia się samicy łosia na terenie Pabianic: czy służby miejskie i powiatowe działają 

prawidłowo w tej dziedzinie i ze sobą współpracują?
- dot. przebiegu sprzedaży nieruchomości przy ulicy Piotra Skargi?
-  budowy  hali  sportowej:  czy  istnieją  zagrożenia  czasowe  związane  z  wykonywanymi 

pracami?
- analizy kosztów zakupu ebooków dla radnych: czy została wykonana analiza,  jakie  są 

wyliczenia?
Radny Robert Kraska zwrócił się z interpelacjami dotyczącymi:
- zakończenia prac przy budowie drogi S 14 przez firmę Kirchner: kiedy zostaną naprawione 

drogi gminne i powiatowe, które zostały zniszczone w trakcie budowy drogi? Czy jest ustalony 
terminarz prac?

- chodnika na ulicy Wspólnej: kiedy rozpoczęte zostaną prace i ile potrwają?
- mostu w Talarze: jakie działania zostaną podjęte?

Ad.7 
Dotyczy  punktu:  Informacja  Zarządu  Powiatu  Pabianickiego  o  stanie  mienia  Powiatu 

Pabianickiego za rok 2011.  
Informację przedstawił Starosta Pabianicki – p. K. Habura (załącznik nr 4). 
Przewodniczący  Komisji:  Budżetu  i  Finansów,  Infrastruktury  Technicznej,  Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa, Oświaty i Wychowania, Spraw Obywatelskich, Promocji oraz Rozwoju, 
Powiatu, Rewizyjnej, poinformowali o przyjęciu informacji do wiadomości.

Rada bez głosu sprzeciwu przyjęła informację do wiadomości.

Ad. 8 
Dotyczy punktu: Przyjęcie uchwał w sprawie: 

a)  zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu
     Powiatu Pabianickiego za 2011 rok 

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Pabianickiego  –  pan  Florian  Wlaźlak  zaproponował 
porządek wystąpień,  według którego miał  być  omawiany pkt  8  ppkt  a)  i  b)  porządku obrad – 
(załącznik nr 5 ). W wyniku głosowania: za – 21 radnych, przeciw – 0 radnych, wstrzymało się – 0 
radnych, porządek wystąpień został przyjęty.
    1.  Skarbnik Powiatu Pabianickiego - p. Elżbieta Piekielniak omówiła sprawozdanie 
finansowe   wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Pabianickiego za 2011 rok wraz 
z korektą  (sprawozdanie finansowe stanowi załącznik nr 6, sprawozdanie z wykonania budżetu 
Powiatu Pabianickiego za 2011 rok wraz z korektą – załącznik nr 7).
        2.  Przewodniczący Rady odczytał Uchwałę Nr I/94/2012 Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 8 maja 2012 r. w sprawie opinii o sprawozdaniu Zarządu 
Powiatu Pabianickiego z wykonania budżetu za 2011 r. (załącznik nr 8).
     3. Wystąpienia przedstawicieli Klubów Radnych.
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Starosta Pabianicki – p. K. Habura powiedział, że dochody w 2011 roku zaplanowane były 
na  kwotę  75,7  mln  zł,  a  w  rzeczywistości   wyniosły  
83,5 mln zł,  co stanowi kwotę wyższą o prawie 8 mln zł  niż zaplanowano, tj.  o 11% większe 
wykonanie, pomimo nie sprzedania nieruchomości położonej przy  ZSZ Nr 1 za kwotę 3 mln zł. 
Pozyskano  dochody  z:  gospodarowania  nieruchomościami,  ze  sprzedaży  nieruchomości, 
odszkodowań, „schetynówek”,  dotacji od gmin, programów unijnych, z których uzyskano kwotę 
2,3 mln zł. Dzięki dotacją można było zrealizować nie tylko zaplanowane wcześniej inwestycje, ale 
również takie, które pojawiły się w ciągu roku. Sztandarowe inwestycje to budowa hali sportowej, 
przebudowa drogi  w Kazimierzu,  Ksawerowie,  budowa boiska przy ZSZ Nr 1  w Pabianicach. 
Absolutorium odnosi się głównie do gospodarki finansowej. Jednakże często w głosowaniu bierze 
się  pod  uwagę  całokształt  działań  podejmowanych  przez  Zarząd.  Organizacje  pozarządowe,  
z którymi Powiat współpracuje wypowiadają się pozytywnie. Również dobra współpraca Zarządu 
występuje z Radą Powiatu. Polityką Zarządu jest nie tworzenie zbędnych etatów. Pomimo stale 
zwiększających się  obowiązków nakładanych przez ustawy, od 2007 roku wzrosło zatrudnienie
zaledwie o jeden etat. 
    4. Dyskusja Radnych.
Radny Robert Kraska skierował podziękowania i podkreślił profesjonalizm  Pani Elżbiety 
Piekielniak – Skarbnik Powiatu. Nadmienił również na temat dobrej współpracy.
     5. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Pabianickiego za 2011 rok wraz z korektą. 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji  Przewodniczący poddał pod głosowanie imienne 
projekt uchwały. W wyniku głosowania (załącznik nr 9): 

za – 18 radnych, przeciw – 0 radnych, wstrzymało się – 3 radnych,
Rada  przyjęła  Uchwałę  Nr  XXVII/182/12  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem   z wykonania budżetu Powiatu Pabianickiego za 2011 rok 
wraz z korektą. 

b) w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu Pabianickiego za 2011 rok. 
1. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – pan Robert Kraska omówił projekt uchwały Rady 

Powiatu Pabianickiego w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu Pabianickiego za 2011 rok, 
przygotowany przez Komisję Rewizyjną. 

Odczytał   opinie poszczególnych Komisji Stałych Rady Powiatu Pabianickiego dotyczące 
sprawozdania  finansowego  i  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  za  2011  r.  wraz  z  korektą 
(załącznik nr 10).

Następnie  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  odczytał  Uchwałę Nr  I/  2012  Komisji 
Rewizyjnej  z  dnia  15  maja  2012  r.  w  sprawie  zaopiniowania  sprawozdania  finansowego, 
sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Powiatu Pabianickiego za 2011 r. wraz z korektą oraz 
w  sprawie  wniosku  o  absolutorium  dla  Zarządu  Powiatu  Pabianickiego  za  2011  r.  wraz  
z uzasadnieniem.

2.Uchwała Nr I/ 112/2012 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi 
w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Pabianickiego o udzielenie absolutorium 
Zarządowi Powiatu Pabianickiego za 2011 r.  została odczytana przez Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej – p. Roberta Kraskę (załącznik nr 11).

3. Wystąpienia przedstawicieli Klubów Radnych.
Pan  M.  Ciechański  w  imieniu  klubu  radnych  PO,  pochwalił  Zarząd  za  rozsądne 

planowanie  ,  racjonalne  gospodarowanie  oraz  mądre  wydatkowanie,  co spowodowało  płynność 
finansową i niewielkie zadłużenie. Biorąc pod uwagę opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz 
opinie Komisji Rewizyjnej, poinformował,  iż klub radnych PO będzie głosował za udzieleniem 
Zarządowi absolutorium.
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Pan M. Wolski w imieniu klubu radnych PiS,  powiedział,  że radni  pozytywnie oceniają 
finanse  i  działalność  Powiatu.  Klub  popierał  większość  projektów  uchwał  zgłaszanych  przez 
Zarząd.  Absolutorium  to  nie  tylko  ocena  gospodarki  finansowej.  Opinia  Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej analizuje jedynie aspekty formalno – prawne, które nie mogą tylko i wyłącznie 
składać  się  na  wszechstronną  opinie.  Część  pozyskanych  środków  należało  zwrócić  przez 
niezrealizowane zadania, m.in. prace geodezyjne i kartograficzne. Biorąc pod uwagę pozytywne  
i negatywne aspekty przy ocenie Zarządu, udzielając mu absolutorium, klub radnych PiS wstrzyma 
się od głosu. 

Pan B. Piotrowski w imieniu klubu radnych SLD powiedział, że radni oceniają działalność
 i  współpracę  z  Zarządem  pozytywnie.  Dodał,  iż  nie  ma  oceny  klubowej  
i każdy ma prawo do samodzielnej oceny Zarządu. 

Pan J. Habura w imieniu klubu radnych BSR poinformował, iż ocenie podlegają zadania, 
które były zaplanowane, a także strona finansowa. Nie ma zastrzeżeń do założonych celów i zadań. 
Podsumowanie  roku  2011  okazało  się  lepsze  niż  planowane  z  jego  początkiem.  Dochody  na 
początku roku przyjęte zostały  kwotę 76 mln zł, a zakończyły się o ponad 7 mln zł większą kwotą. 
Na same inwestycje drogowe wydano kwotę ponad 6 mln zł. Natomiast w wydatki stanowiły 94%, 
które i tak zostały wydane w większej kwocie od planowanej na początku roku. Nadmienił również 
o dobrej współpracy Zarządu z Radą Powiatu. Biorąc pod uwagę powyższe, klub radnych BSR 
będzie głosował za  udzieleniem Zarządowi absolutorium.

4. Dyskusja radnych.
Brak głosów

5. Przyjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu Pabianickiego za 2011 
rok.

W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji  Przewodniczący poddał pod głosowanie 
imienne projekt ww. uchwały. W wyniku głosowania (załącznik nr 12): 

za – 16 radnych, przeciw – 0 radnych, wstrzymało się – 4 radnych, nie 
brał udziału w głosowaniu – 1 radny.

Rada przyjęła  Uchwałę Nr XXVII/183/12  w sprawie absolutorium dla  Zarządu Powiatu 
Pabianickiego za 2011 rok.

Starosta  Pabianicki  –  pan  Krzysztof  Habura  podziękował  Radzie  Powiatu  za  udzielenie 
absolutorium, Członkom Zarządu, Skarbnikowi Powiatu oraz pracownikom Starostwa. 

Przewodniczący  Rady –  pan  Florian  Wlaźlak  podziękował  Radzie  Powiatu  oraz  złożył 
gratulacje Zarządowi.

Przewodniczący Rady Powiatu Pabianickiego zarządził 30 minut przerwy.
Obrady zostały wznowione o godzinie 12.30.

c) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Pabianickiego.
Projekt uchwały  wraz z autopoprawką Zarządu przedstawiła Skarbnik Powiatu.
Przewodniczący  Komisji:  Budżetu  i  Finansów,  Spraw  Obywatelskich,  Promocji  oraz 

Rozwoju  Powiatu,  Infrastruktury  Technicznej  Ochrony  Środowiska  i  Rolnictwa,  Oświaty  
i Wychowania, Rewizyjnej, poinformowali o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały.

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący przystąpił do głosowania
imiennego ww. projektu uchwały wraz z autopoprawką. W wyniku głosowania (załącznik nr 13):
za – 15 radnych, przeciw – 0 radnych, nikt nie  wstrzymał się od głosu.
Uchwała Nr XXVII/184/12 została podjęta.

d) zmian budżetu Powiatu Pabianickiego na 2012 rok .
Z projektem uchwały  wraz z autopoprawką Zarządu zapoznała p. E. Piekielniak. 
Przewodniczący Komisji: Budżetu i Finansów, Rewizyjnej, Spraw Obywatelskich, Promocji 
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oraz Rozwoju Powiatu, Oświaty i Wychowania, Infrastruktury Technicznej Ochrony Środowiska
 i Rolnictwa,  poinformowali o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały.

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący przystąpił do głosowania
imiennego ww. projektu uchwały wraz z autopoprawką. W wyniku głosowania (załącznik nr 14):
za – 16 radnych, przeciw – 0 radnych, nikt nie  wstrzymał się od głosu.
Uchwała Nr XXVII/185/12 została podjęta.

e) szczegółowych warunków umorzenia w całości lub w części, łącznie z odsetkami,
    odroczenia terminu płatności, rozłożenia na raty lub odstępowania od ustalenia opłaty za
    pobyt dziecka w pieczy zastępczej.

Projekt uchwały przedstawiła p. I. Grenda,
Przewodniczący Komisji:  Spraw Obywatelskich, Promocji oraz Rozwoju Powiatu, Budżetu 

i Finansów, poinformowali o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały.
Radny M. Wolski zaapelował o nie łączenie komisji z radnymi miejskimi.
Wobec  braku pytań  do  omawianego  projektu,  Przewodniczący przystąpił  do  głosowania 

imiennego ww. projektu uchwały. W wyniku głosowania (załącznik nr 15):
za – 16 radnych, przeciw – 0 radnych, nikt nie  wstrzymał się od głosu.
Uchwała Nr XXVII/186/12 została podjęta.

f) zmiany regulaminu organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Pabianicach.    
Projekt uchwały omówił Sekretarz Powiatu – p. J. Barasiński.
Przewodniczący  Komisji  Statutowo  –  Regulaminowej,  poinformował  o  pozytywnym 

zaopiniowaniu projektu uchwały.
Wobec  braku  pytań  do  projektu  uchwały,  Przewodniczący  przystąpił  do  głosowania 

imiennego ww. projektu uchwały. W wyniku głosowania (załącznik nr 16):
za – 16 radnych, przeciw – 0 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu.
Uchwała Nr XXVII/187/12 została podjęta.

g) udzielenia pomocy finansowej dla Komendy Powiatowej Policji w Pabianicach.
Projekt uchwały wraz z autopoprawką Komisji Budżetu i Finansów przedstawiła p. M. 

Werstak – Członek Zarządu.
Przewodniczący Komisji:  Budżetu i Finansów oraz Spraw Obywatelskich, Promocji oraz 

Rozwoju Powiatu,   poinformowali o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały.
Wobec  braku  głosów  w  dyskusji  do  projektu  uchwały,  Przewodniczący  przystąpił  do 

głosowania imiennego ww. projektu uchwały. W wyniku głosowania (załącznik nr 17):
za – 16 radnych, przeciw – 0 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu.
Uchwała Nr XXVII/188/12 została podjęta.

Ad. 9 
Dotyczy punktu: Udzielanie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
Członek  Zarządu  –  p.  A.  Krasiński  w  odpowiedzi  na  zapytanie  radnego  

W. Stanka:
-  wykonywania  przeglądów  przez  pracowników  Starostwa  odpowiedział,  iż  przeglądy 

budowlane roczne i 5 – letnie, przeglądy instalacji sanitarnej wykonywane są przez pracowników 
zatrudnionych  w  urzędzie.  Wykonują  je  Naczelnik  Wydziału  Inwestycji  i  Funduszy  p.  K. 
Kulczyński  oraz  p.  Z.  Pietraszek.  Natomiast  przeglądy  kominiarskie,  elektryczne  oraz  gazowe 
wykonywane  są  przez  firmę  z  zewnątrz,  ponieważ  pracownicy  Starostwa  nie  posiadają 
wymaganych uprawnień.

W odpowiedzi na zapytania radnych Ł. Stencla i W. Flajszera:
- dot. prac związanych z budową hali sportowej, odpowiedział, że roboty wykonywane są 
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zgodnie z harmonogramem. Zostało zakończone układanie dachu na części socjalnej i rozpoczęto 
układanie go na części głównej. Wykonywane są instalacje sanitarne i elektryczne. Dokonano 36 
odwiertów  na  pompy ciepła  na  42  zaplanowane.  Aktualnie  nie  ma  zagrożenia  niedotrzymania 
terminu inwestycji.

W odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnego W. Flajszera:
- dot. zakresu prac wykonywanych na skrzyżowaniu ulic Nawrockiego i Grota Roweckiego, 

powiedział, że zostanie przebudowane skrzyżowanie związane z usunięciem warstwy bitumu oraz 
wyjęcie płyt  betonowych. Odbudowana zostanie warstwa wiążąca i  ścieralna.  Również zostanie 
wykonana  korekta  krawężników  i  części  chodnika  przy  ulicy  Nawrockiego.  Dalszy  etap  prac 
obejmuje położenie nakładki na ulicy Grota Roweckiego.

- dot. chodnika przy ulicy Wileńskiej, stwierdził, iż sygnały o problemie i prośby docierały 
do  urzędu.  Zadanie  nie  zostało  zaplanowane  w  budżecie  na  ten  rok,  ale  na  pewno  będzie  to 
pierwsze zadanie do wykonania w przyszłym roku.

-  dot.  obwodnicy S  14   naprawy ulicy Rypułtowickiej,  poinformował,  iż  ulica  podczas 
budowy obwodnicy była zamknięta. Ciężki sprzęt budowlany tą drogą nie jeździł. Dnia 6 listopada 
odbędzie  się  przegląd  gwarancyjny.  Wszelkie  nieciągłości  nawierzchni  zostaną  odnotowane  
i naprawione.

W odpowiedzi na interpelacje radnego R. Kraski:
- dot. naprawy zniszczonych dróg powiatowych i gminnych przy budowie obwodnicy S 14, 

odpowiedział,  że  tą  obwodnicę  wykonywała  firma  Kirchner  Strabag,  z  którym  zawarto 
porozumienie naprawy dróg, które były użytkowane przez wykonawcę. Dotychczas wykonano na 
mocy porozumienia,  remont cząstkowy drogi  3307 E ulica Konstantynowska w Pabianicach na 
powierzchni 205 m2, drogi 3314 E w miejscowości Wrząca w kierunku Lutomierska wykonany na 
powierzchni 460 m2 oraz zostało utwardzone pobocze. Remont cząstkowy zaplanowano także na 
drodze  powiatowej  4911  Piątkowisko  na  powierzchni  1000  m2.  Do  rozdysponowania  zostało 
jeszcze około 800 m2. Remonty wykonane zostaną w miejscowościach Żytowice, Wola Żytowska, 
Szynkielew. Aktualnie rozkładany jest destrukt na drodze 3308 E w miejscowości Szynkielew na 
odcinku  500  m  bieżących.  Firma  Kirchner  zadeklarowała,  że  do  końca  maja  zakończy  prace 
budowlane. Natomiast w miesiącu czerwcu nastąpi odbiór drogi. 

- dot. budowy chodnika przy ulicy Wspólnej, poinformował, iż jest to budowa chodnika na 
powierzchni 200 m bieżących. Około 12 czerwca zostanie podpisana umowa z wykonawcą.
 Prace potrwają  4 tygodnie.

- dot. mostu w Talarze – odbył się przetarg na dokumentację na przebudowę mostu. W dniu 
17 kwietnia została podpisana umowa z firmą Albis Biuro Budowlane z Bielska Białej. Czas na 
wykonanie tego zadania to 5 miesięcy. Jeśli chodzi o sprawę odszkodowania, to został powołany 
niezależny rzeczoznawca, który wycenił szkodę na 220 000 zł i przekazał całą dokumentację do 
ubezpieczyciela. Natomiast rzeczoznawcy ubezpieczyciela wycenili szkodę na 28 000 zł.

Członek  Zarządu  –  p.  Tadeusz  Rosiak  w  odpowiedzi  na   interpelacje  radnego  
W. Stanka:

-  dot.  otwartych  kierunków  w  szkołach  powiatowych:  podczas  otwierania  kierunków
 w szkołach przeprowadzona została analiza czynników składająca się z informacji z Urzędu Pracy 
(możliwości  zatrudnienia),  możliwości  bazowe  (pomoce  dydaktyczne  w  placówce  kształcącej  
w zawodach), możliwości kadrowe.  W powiecie istnieje kierunek technik technologii żywności. 
Jeśli chodzi o licea policyjne czy weterynaryjne, takie szkoły w systemie nie występują.  Zgodnie 
z przepisami istnieją licea ogólnokształcące, licea z klasami sportowymi. Nie zostało utworzone 
technikum  gastronomiczne,  ponieważ  istnieję  takie  w  szkole  Rolniczej  na  Widzewie,  które  
w przeszłości było wyposażane z środków europejskich i powiatowych. 

W odpowiedzi na interpelacje radnego W. Flajszera:              
- dot. naboru w szkołach: odpowiedział, iż w roku 2011 zalogowało się w systemie 74% 

uczniów  gimnazjalnych, a w roku 2012 - 81% uczniów.  
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-  dot.  zmniejszenia  liczby  etatów  nauczycieli  oraz  administracji  i  obsługi: etaty 
nauczycielskie zostają zmniejszone  na rok 2012\2013 o 9,76 etatu. Natomiast etaty administracji
 i obsługi zostaną zmniejszone o 7,46 etatu. Obniżone zostało pensum dla 31 nauczycieli. Aktualnie 
etatów nauczycielskich w szkołach jest  316.  Rozwiązano umowę na podstawie art.  20 KN, tj.  
z powodu braku pracy z jedną osobą.

- dot. przebiegu matur: poinformował, iż 505 uczniów ukończyło szkołę, 19 uczniów nie 
ukończyło, 24 uczniów ma poprawkę. Do matury z języka polskiego do części pisemnej przystąpiło 
617 uczniów. W miesiącu czerwcu będą wyniki z egzaminu.

-  dot.  grantów  dla  PODNiDM  i  wyróżnienia  ZS  Nr  2,  powiedział,  że  dla  Powiatu 
Pabianickiego  zostały  przyznane  granty  w  postaci  szkolenia  Rad  Pedagogicznych  w  kierunku 
„Nowa postawa programowa w praktyce szkolnej” – 8 godz. Koszty pokrywa kuratorium. Kursy 
dokształcające „Planowanie i  realizacja zajęć przyrody w szkole ponadgimnazjalnej” - 30 godz. 
Kurs dokształcający „Kształcenie umiejętności matematycznych uczniów” - dwa razy po 30 godz 
dla dwóch grup. Kurs dokształcający „Realizacja nowej odstawy programowej  dla matematyki  
i przyrody na II etapie edukacyjnym” - 20 godz. dydaktycznych. Koszt wszystkich kursów pokrywa 
kuratorium. Kapituła przy Łódzkim Centrum Doskonalenia Nauczycieli i Kształcenia Praktycznego 
uznała  dotychczasową  pracę  Zespołu  Szkół  Nr  2  w  Pabianicach  w  zakresie  organizacji 
innowacyjnej  oraz  wprowadzenie  innowacyjnych  metod  kształcenia.  Zdobyte  wyróżnienie  jest 
rangi wojewódzkiej.

-  dot.  problemów  klas  wielozawodowych,  poinformował,  iż  siatka  godzin  kształcenia 
zawodowego  jest  w  proporcji  50:50.  Na  przedmioty  ogólnokształcące  jest  przeznaczonych  14 
godzin. Taka sama liczba jest przeznaczona na przedmioty zawodowe. Jeśli uczniowie kształcą się 
w dwóch zawodach naraz, wówczas kształcenie odbywa się w dwóch grupach. Zamiast 28 godzin 
klasa taka ma 42 godziny tygodniowo. Zarząd wyraził zgodę na tworzenie klas dwuzawodowych.

-  dot.  losów PZE w Konstantynowie  Łódzkim: po  naborze  jest  8  osób chętnych do  tej 
szkoły. Aktualnie nie zostanie otworzona klasa pierwsza.

W odpowiedzi na zapytanie interpelacje radnego W. Stanka:              
- dot. boksów na rowery   (odpowiedź zostanie udzielona na następnej sesji)  .  
Wicestarosta – p. I. Grenda w odpowiedzi na zapytanie W. Flajszera:
-  dot.  dzikich  zwierząt,  poinformowała,  że  Starostwo  zorganizowało  spotkanie  

z  przedstawicielami  gmin.  Na  tych  spotkaniach  zostały  wyjaśnione  wszelkie  procedury 
postępowania z dzikimi zwierzętami. Pracuje w Starostwie w Wydziale Ochrony Środowiska osoba, 
która  jest  leśniczym i  jest  fachowo przygotowany do  takich  sytuacji.  Sprawa  dzikich  zwierząt 
należy do zadania gminy. 

- dot. sprzedaży nieruchomości przy ulicy Piotra Skargi, powiedziała, że pierwszy przetarg 
się nie udał i szykowany jest kolejny z obniżoną ceną do 2 mln 500 zł.

Starosta w odpowiedzi na interpelacje radnego M. Wolskiego:
- dot. zakazu wjazdu nad rzekę w miejscowości Ldzań, powiedział, że Członek Zarządu – p. 

M. Werstak rozezna się w sprawie. Jeśli chodzi o sprzątanie na tym terenie to zadanie gminy.
- dot. ulicy Rypułtowickiej, poinformował, iż w najbliższym czasie zostanie ustalony termin 

spotkania z mieszkańcami na tej ulicy. Członek Zarządu – p. A. Krasiński zapozna się   ekspertyzą 
melioracyjną i w miesiącu czerwcu zostanie zorganizowane spotkanie w terenie.  

Sekretarz – p. J. Barasiński  w odpowiedzi na zapytanie radnego W. Stanka:
- dot. ciszy nocnej, odpowiedział, iż ustalenie takiego pojęcia odbywa się na poziomie gmin. 

W  powiecie takie regulacje nie występują.
W odpowiedzi na zapytanie radnego W. Flajszera:
- dot. analizy finansowej zakupu tabletów dla radnych, odpowiedział, że koszty materiałów 

zużyte przez Biura Rady w 2011 roku wynosiły 1 510,90 zł. Koszt przygotowania materiałów dla 
radnych sięgał kwoty 6 000,00 zł.  Koszt zakupu tabletu dla jednego radnego to wydatek rzędu 
700zł. Zakup sprzętu dla wszystkich radnych to koszt 16 100 zł (dodatkowo 3 sztuki w zapasie – 
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2 100 zł).  Ponadto należałoby ubezpieczyć sprzęt od kradzieży, co generuje koszty w wysokości 
800 zł/sztuka. Podsumowując wszystkie koszty to w ciągu 4,5 roku nastąpi zwrot poniesionych 
wydatków. W przypadku iPodów, które kosztują 1 600 zł/sztuka(dodatkowo 3 szt. rezerwowe), a 
także  ubezpieczenie  w  wysokości  2  000  zł,  dałoby  to  kwotę  ogólną  rzędu  51  880  zł.  Zwrot 
poniesionych wydatków nastąpiłby po 8,5 roku.

Radny M. Wolski nie zgodził się z symulacją kosztów. Stwierdził, że można wynegocjować 
z operatorem tańsze urządzenia. Jest to kwestia przyszłościowa i rozwojowa.
Ad. 10 

Dotyczy punktu: Wnioski i oświadczenia radnych, komunikaty.
Członek Zarządu – p. M. Werstak zachęciła radnych  do uczestnictwa w ulicznym biegu, 

który odbędzie się 17 czerwca 2012 roku o godzinie 11:00 pod Carrefour.   
Pani  M.  Werstak  poinformowała  również,  iż  w  wyniku  spotkania  ze  związkami 

kombatanckimi, ustalono harmonogram wszystkich uroczystości. Na początku każdego roku będzie 
rozdawane jedno zaproszenie na wszystkie uroczystości.

Członek Zarządu powiedziała, że zmiany nastąpiły w obchodach w dniu 15 sierpnia, tzn. 
uroczystość odbędzie się bez udziału orkiestry.
Ad. 11 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu Pabianickiego –
p. Florian Wlaźlak zamknął obrady XXVII Sesji. Zakończenie nastąpiło o godzinie 13.50.

Przewodniczący Rady Powiatu Pabianickiego:

/-/ Florian Wlaźlak

Protokołowała:

Malwina Banaś

Załączniki do wglądu w Biurze Rady
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